
2659
Vragen van het lid Van Velzen (SP)
aan de staatssecretaris van Justitie
over de opgelopen wachttijd voor
tbs’ers. (Ingezonden 15 april 2009)

1
Is het waar dat de wachttijd voor de
behandeling van tbs’ers is
opgelopen? Met hoeveel is de
gemiddelde wachttijd gestegen?

2
Wat zijn de oorzaken van deze
stijging van de wachttijd? Ligt één
van de oorzaken gelegen in de
stagnerende doorstroming in de
tbs-klinieken? Zo ja, hoe komt dat?

3
Deelt u de mening dat de opgelopen
wachttijd zeer negatief uitwerkt op de
behandeling van tbs’ers, dat de
uiteindelijke behandeling veel minder
goed uitpakt en dat het een groot
maatschappelijk belang is de
wachttijden zo kort mogelijk te
houden? Kunt u dit toelichten?

4
Hoeveel kost de stijging van de
wachttijd aan vergoedingen voor
passanten die wachten op een
behandelplek per jaar?

5
Wat is naar uw mening een maximaal
toelaatbare wachttijd voor iemand die
wacht op een tbs-behandeling? Bent
u bereid een maximumtermijn te
stellen?

6
Welke maatregelen gaat u nemen om
de wachttijd voor tbs’ers te laten

dalen? Kunt u uitsluiten dat de
wachttijd nog verder gaat oplopen?

7
Bent u bereid de vragen te
beantwoorden vóór het algemeen
overleg over tbs-onderwerpen dat
gepland staat op 14 mei 2009?

1 Algemeen Dagblad, 14 april 2009: «Wachttijd
tbs weer langer»
http://www.ad.nl/binnenland/3147216/
Wachttijd_tbs_weer_langer.html en
Algemeen Dagblad, 13 april 2009: «Na dreigen
met geding wél plek voor tbs’er»
http://www.ad.nl/binnenland/3147067/Na_
dreigen_met_geding_wl_plek_voor_
tbsrsquoer.html

Antwoord

Antwoord van minister Hirsch Ballin
(Justitie) (ontvangen 15 mei 2009)

1
Ja, dit geldt voor de periode 2007–
2008. De gemiddelde wachttijd van
tbs-passanten is in 2008 ten opzichte
van 2007 gestegen met gemiddeld
47 dagen; van 214 dagen in 2007 naar
261 dagen in 2008. De gemeten duur
is een gemiddelde van alle
tbs-gestelden die wachten op
plaatsing in een forensisch
psychiatrisch centrum.

2
De gemiddelde wachttijd wordt sterk
beïnvloed door een kleine categorie
passanten, de zwakbegaafde
tbs-gestelden, die het gemiddelde
sterk omhoog brengen. Zoals uw
Kamer op 14 mei 2008 (TK 2007–2008,

nr. 2332) is bericht zijn er in 2008
verschillende maatregelen genomen
om de wachttijd voor deze categorie
te verkorten.
Er is gewerkt aan de omzetting van
reguliere tbs-capaciteit naar capaciteit
voor zwakbegaafde tbs-gestelden.
Daarnaast is met inrichtingen
gesproken over verdere
capaciteitsuitbreiding. Dit heeft erin
geresulteerd dat veel extra
tbs-plaatsen zijn opgeleverd voor
bovengenoemde categorie
tbs-gestelden. Deze uitbreiding van
plaatsen heeft echter pas in de loop
van de tweede helft van 2008
plaatsgevonden. De effecten van deze
maatregelen zijn derhalve nog niet
zichtbaar in de gemiddelde wachttijd
in 2008. Dit zal wel het geval zijn voor
de gemiddelde wachttijd in 2009.
Bovengenoemde categorie
tbs-gestelden kent een relatief lange
behandelduur en daarmee gepaard
gaande langzame doorstroom. Het is
aannemelijk dat de stagnerende
doorstroom in de FPC’s van invloed is
op de wachttijd.

3
Wij delen de mening dat een hoge
wachttijd een negatieve uitwerking
kan hebben op de tbs-behandeling.
De inspanningen zijn er dan ook op
gericht de wachttijd te verminderen.
In de brief van de staatssecretaris bij
de aanbieding van het onderzoek
«Uitstel van behandeling» van
20 maart 2009 (Kamerstukken II,
2008/09,
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29 452, nr. 102) is aangegeven dat het
wenselijk is om al tijdens detentie
zoveel mogelijk passende zorg te
bieden en hiermee zo snel mogelijk
na aanvang van detentie te starten.
Zo is het de bedoeling om ook
gebruik te maken van de
mogelijkheid dat passanten op
indicatie voorafgaand aan de
tbs-behandeling worden geplaatst in
een van de vijf Penitentiair
Psychiatrische Centra.

4
In 2008 is in totaal € 42.000 meer
betaald aan passantenvergoedingen
dan in 2007.

5
De Hoge Raad heeft bepaald dat de
maximale toelaatbare wachttijd na
afloop van de gevangenisstraf vier
maanden bedraagt (Hoge Raad,
C06/194HR). Deze termijn acht ik
maximaal toelaatbaar. De huidige
wachttijd is dan ook zonder meer
onwenselijk en zal daarom in
samenwerking met de FPC’s een
uiterste inspanning verrichten om de
wachttijd tot een minimum worden
teruggebracht. Het streven is er
overigens op gericht om geen
wachttijd te hebben.

6
Naast de lopende
capaciteitsuitbreidingen voor
tbs-gestelden zijn in 2008
maatregelen genomen gericht op de
capaciteit voor zwakbegaafden. Ik heb
uw Kamer hierover geïnformeerd in
de brief van 14 mei 2008 (TK
2007–2008, nr. 2332). Dit draagt bij
aan de afname van de wachttijden
voor zwakbegaafden. Deze categorie
vormt, zoals al in het antwoord op
vraag 2 aangegeven, de verklaring
voor de stijging van de gemiddelde
wachttijd voor de gehele populatie.
Eind 2009 zal de beschikbare
tbs-capaciteit vrijwel overeenkomen
met de taakstelling in de begroting
van 2009, namelijk 2.099 plaatsen.
Het sturen op tijdig voldoende
capaciteit blijft echter dermate
complex dat het oplopen van
wachttijd nooit helemaal kan worden
uitgesloten. Het uitbreiden van
tbs-capaciteit kan niet ineens worden
gerealiseerd en nieuwbouw is altijd
van veel omstandigheden afhankelijk.
Het is overigens zeer zeker niet de
verwachting dat de wachttijd verder
zal oplopen.

7
Ja.
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